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Varnsdorf nechá zateplit panelový dům v ulici 
Karolíny Světlé, práce začnou během léta

Varnsdorf  Šestnáct milionů 
korun má město připraveno 
v rozpočtu na zateplení panelo-
vého domu v ulici Karolíny Svět-
lé 3014. Varnsdorf navíc uspěl 
s žádos�  o dotaci ze Státního 
fondu životního prostředí ČR 
z programu Nová zelená úspo-
rám.

Další rozsáhlou inves� ční akcí 
pro letošní rok bude zateplení 
dvanác� patrového panelové-
ho domu v ulici Karolíny Světlé, 
který má 59 bytových jednotek 
o velikos�  3+1, 2+kk a 1+1. Ten je 
poslední v majetku města, který 
čeká na rekonstrukci. „V současné 
chvíli běží výběrové řízení na zho-
tovitele. Pokud vše půjde podle 
plánu, mělo by během června do-
jít k předání k staveniště a násled-
ně zahájení prací,“ vysvětluje mís-
tostarosta města Jiří Sucharda.

Předmětem zakázky je zateple-
ní obvodového pláště domu včet-
ně provedení nového střešního 
pláště, zasklení lodžií a úprava 
obou vstupů do objektu. Termín 
realizace se bude odvíjet v zá-
vislos�  na uzavření smluv o dílo, 
stavební práce by poté měly trvat 
šest měsíců. Cena díla bude zá-
vislá na výběrovém řízení, město 
má však v rozpočtu připraveno 

šestnáct milionů korun.
Varnsdorf za poslední roky in-

vestoval desítky milionů korun do 
zvelebování panelových a byto-
vých domů v jeho majetku. V loň-
ském roce prošel rekonstrukcí 
pečovatelský dům v Lesní ulici 
a panelový dům v Kmochově uli-

ci. Před čtyřmi roky dostaly zase 
nový kabát panelové domy v Kři-
žíkově ulici nedaleko plaveckého 
bazénu.

Město připravuje i další inves-
� ční akce. Jednou z nich bude 
celková rekonstrukce administ-
ra� vní budovy s vrátnicí u varns-

Rozsáhlou rekonstrukcí projde v letošním roce panelový dům v ulici Karolíny Světlé; foto Tomáš Secký

dorfské nemocnice, která byla 
postavena v akci Z a byla dokon-
čena v roce 1958. Kromě výměny 
oken, nové střechy a zateplení se 
tak počítá i s úpravnou vnitřních 
prostor. V současné chvíli dokon-
čuje projektová dokumentace.

                                                       Tomáš Secký

divadlo.varnsdorf.cz | facebook.com/mestske.varnsdorf
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Hasiči Varnsdorf: Dopravní nehoda, cvičení i požár sazí

Pro zraněného motorkáře letěl vrtulník; foto HZS Ústeckého kraje

Varnsdorf     K vážné dopravní 
nehodě osobního auta a motocy-
klu došlo v pondělí 8. dubna krát-
ce po deváté hodině dopoledne 
v ulici Československé mládeže.

„Řidič motocyklu utrpěl vel-
mi vážné zranění a byl letecky 
přepraven do ústeckého trau-
macentra,“ uvedl mluvčí krajské 
záchranné služby Prokop Vole-
ník. Na místě kromě zdravotníků 
zasahovali také hasiči. „Provedli 
jsme proti požární opatření, za-
sypali uniklé provozní kapaliny 
a nainstalovali zástěnu. Na mís-
tě události  je jednotka ze stanice 
Varnsdorf,“ informovali na sociál-
ních sí� ch. 

Tragická nehoda
V sobotu 13. dubna vyjela 

varnsdorfská jednotka společně 
s rumburskými kolegy k dopravní 
nehodě na železnici v Rumburku. 
Po příjezdu na místo bylo průzku-
mem zjištěno, že se jedná o střet 
vlaku s osobou, u které lékař ná-
sledně konstatoval smrt. Hasiči 

Svodka: Vybíráme z činnosti Městské policie Varnsdorf

Falešný bankéř připravil ženu o osm set tisíc korun

Hledali kolegu
Na dozorčí směnu se obrá� l 

vedoucí pracovník jedné z míst-
ních fi rem s � m, zda by hlídka 
Městské policie Varnsdorf mohla 
zjis� t, jestli je jejich zaměstnanec 
v pořádku, neboť se již delší dobu 
nedostavil do práce bez udání 
důvodu a mají obavy, zdali ne-
došlo k nějaké závažné událos� . 
Hlídka městské policie zajela do 
místa bydliště a pokusila se muže 
vyrozumět, ovšem s nega� vním 
výsledkem. Ani zjišťování u sou-

sedů a domovníka nevedlo ke ký-
ženému výsledku. Později téhož 
dne dal vedoucí pracovník vědět, 
že zaměstnanec se již ohlásil a je 
v pořádku. 

Potyčka mezi muži
Na služebnu Městské policie 

Varnsdorf bylo oznámeno obča-
nem města, že v jednom z pane-
lových domů v ulici Kostelní došlo 
k fyzickému napadení. Po příjez-
du na místo bylo zjištěno, že muž 
napadl druhého pěstmi do obli-
čeje, a ještě rozbil skleněnou vý-

plň vstupních dveří. Agresor byl 
na místě zajištěn až do příjezdu 
přivolané hlídky Policie ČR. Na 
místo byli též přivoláni zdravotní-
ci, kteří ošetřili jak napadeného, 
tak útočníka, kterého si poté od-
vezla hlídka Policie ČR na služeb-
nu k dalším úkonům.

Kouřili uvnitř restaurace
Na městskou policii se obrá� l 

manžel ženy, která měla být slov-
ně urážena osobami, které vy-
cházely z jedné z místních restau-
rací. Bohužel k tomu mělo dojít 

již před nějakou dobou, tudíž se 
těžko mohlo najít řešení nastalé-
ho problému. Oznamovatel dále 
uvedl, že hosté uvnitř restaurace 
se svolením provozovatele kou-
ří cigarety. Oznámení jela hlídka 
Městské policie Varnsdorf prově-
řit a na místě zjis� la, že se zaklá-
dá na pravdě. Po ztotožnění osob 
byly uděleny pokuty, jedna z osob 
byla předána formou oznámení 
o přestupku příslušnému odbo-
ru Městského úřadu Varnsdorf 
k dalšímu řešení.          MP Varnsdorf

pomohli cestujícím z vlaku mimo 
kolejiště. Místo si v průběhu zá-
sahu převzala jednotka HZS SŽDC 
Liberec.

Cvičení lesního požáru
Téma lesních požárů berou 

hasiči vážně, trénink je potřeba. 
Ve čtvrtek 18. dubna, po doho-
dě se všemi, kdo k tomu museli 
dát svolení, hasiči zapálili seno 
a „hráli si“. Když nedávno byli na 
cvičení v Berouně, profesionální 

kolegové vyprávěli, že při zásahu 
v Řecku měli k dispozici pouze 
jednu cisternu vody na celý den. 
A i navzdory tomu museli s plame-
ny, které u nás jen tak nezažijeme, 
bojovat.

Hasiči se proto zaměřili na prak-
� cké použi�  ručních nástrojů a ha-
šení bez vody, případně s jejím mi-
nimálním množstvím. Návštěvou 
je poc� li i zástupci Národního par-
ku České Švýcarsko, kteří létali nad 

požářištěm dronem s termokame-
rou a dohromady zkoušeli, jak se 
takový požár v lesním prostoru dá 
lokalizovat a monitorovat.

Požár sazí
V pondělí 22. dubna byla pro-

fesionální jednotka vyslána na 
požár sazí v ulici Na Kolonii. Spo-
lečně vyjížděla i jednotka z Rum-
burku. Průzkumem za použi�  ter-
mokamery nebyla zjištěna vyšší 
teplota v okolí komína a nikde 
nebyl viditelný kouř. Proto byly 
shozeny saze komínovou růžicí 
a vybrány. Dále bylo průzkumem 
z výškové techniky zjištěno, že 
došlo k zahoření izolace kolem 
komínové vložky, ta byla následně 
rozebrána a sundána.

Zahoření kompostu
K nemocnici v ulici Karlova vyje-

la ve středu 24. dubna před pole-
dnem profesionální i dobrovolná 
jednotka. Místo bylo kontrolová-
no termokamerou, prolito vodním 
proudem a “napícháno” hasicím 
hřebem.                      Hasiči Varnsdorf

Děčínsko   Neznámý pachatel 
během čtyř hodin připravil dvaa-
šedesá� letou ženu o osm set � -
síc korun.
Ve čtvrtek 11. dubna dopoledne 

zavolal neznámý muž ženě z Dě-
čínska a sdělil jí, že má schválenou 
žádost o fi nanční úvěr. Představil 
se jako pracovník jednoho ban-
kovního ústavu. Překvapená žena 
volajícímu odpověděla, že o žád-
ný úvěr nežádala. Muž jí odpo-

věděl, že pravděpodobně došlo 
k napadení jejího bankovního účtu 
a přepojil ji na svého údajného ko-
legu z bezpečnostního oddělení 
banky. Ten jí následně vysvětlil, že 
má napadený účet a vystrašenou 
ženu nakonec přesvědčil k údajné 
záchraně peněz. Žena ve strachu, 
aby o své peníze na účtu nepřišla, 
plnila jeho pokyny. Z účtu vybra-
la celkem 800 � síc korun, které 
postupně dle instrukcí pachatele 

vložila do bitcoinového automa-
tu. Až později jí došlo, že naletěla 
podvodníkům. Teprve poté přišla 
žena případ oznámit na policii.  
Kriminalisté případ prověřují pro 

podezření ze spáchání trestného 
činu podvod. V případě dopadení 
a odsouzení pachatele, mu hrozí 
vzhledem k výši způsobené škody 
až pět let za mřížemi.
Opět apelujeme na občany: Ne-

věřte neznámým volajícím. Vždy 

si ověřte, s kým hovoříte. Banka 
vás nebude nikdy nu� t vybírat 
fi nance, abyste je vložili někam 
jinam. Bitcoinmat slouží k nákupu 
kryptoměny, ne k úschově peněz. 
Pokud vložíte své úspory do bitco-
inmatu, pravděpodobně nikdy své 
peníze neuvidíte. Buďte vždy obe-
zřetní. Pokud si nejste jis� , kon-
taktujete svou rodinu, své známé, 
obraťte se na svou banku nebo na 
Policii ČR.        por. Bc. Eliška Kubíčková
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K zápisu do prvních tříd přišlo více než 180 dětí

Občané minulý rok odevzdali na úřadu 58 kilo baterií

Centrum duševního zdraví pro adiktologické klienty

Varnsdorf    Ve čtvrtek 
18. dubna proběhl ve varnsdorf-
ských školách zřizovaných měs-
tem zápis dě�  do prvních tříd.

Dě�  musely u zápisu prokázat, 
že jsou na školní docházku do-
statečně připravené, aby zvládly 

výuku. Zkušeným pedagogům 
odpovídaly na nejrůznější otáz-
ky, nechyběly ani úkoly týkající se 
kreslení, barev a skládání různých 
tvarů.

Na ZŠ Bra� slavská přišlo k zá-
pisu 19 dě� , na ZŠ Edisonova 58 

Varnsdorf    Organizace DRUG 
– OUT Klub, z.s. poskytuje své 
služby ve městě Varnsdorf šes-
tým rokem. Mezi roky 2018 až 
2023 fungovala Poradna pro zá-
vislos� , která sídlila v budově 
bývalé dětské polikliniky. Za tuto 
dobu poradna pracovala se 774 
klienty. 

Rok 2024 však přinesl něko-
lik změn – služba změnila název 
a nyní ji občané města mohou 
zaznamenat jako Centrum dušev-
ního zdraví pro adiktologické kli-

Varnsdorf     Věděli jste, že re-
cyklací 10 kg baterií získáme ta-
kové množství zinku, jaké je po-
třeba k výrobě mosazi pro jeden 
saxofon? Sběr baterií v budově 
městského úřadu zdárně pokra-
čuje.

Do sběrné nádoby v budově 
Městského úřadu Varnsdorf na 
nám. E. Beneše obyvatelé v roce 
2023 vytřídili 58 kg použitých 
baterií. Od společnos�  ECOBAT, 
která zajišťuje sběr a recyklaci 
baterií v České republice, obdr-
želo město osvědčení o přínosu 
pro životní prostředí. „Děkujeme 
všem, kteří se do sběru zapojili. 
Nádoba na použité baterie je 
trvale umístěna u vstupu do bu-
dovy městského úřadu, každé 
vytříděné kilo se počítá,“ kvituje 
ak� vitu obyvatel starosta města 
Jan Šimek.

A proč se vůbec baterie tří-
dí? Pokud by baterie skončily 
v běžné popelnici, putovaly by 
na skládku nebo do spalovny. 
V obou případech by se z nich 

enty. Další změnou je nová adresa 
služby. „Přestěhovali jsme se do 
krásné budovy na adrese Jarošo-
va 2377 a věříme, že se zde budou 
klienti  cíti t stejně příjemně jako 
my,“ řekla vedoucí služeb Ilona 
Šulcová.

„Novinkou je také to, že přijímá-
me klienty od 10 let. Naši službu 
mohou využít osoby od 10 let 
ohrožené závislostí  (na užívání 
mobilního telefonu a sociálních 
sítí , marihuany, alkoholu, niko-
ti nu, kratomu atd.) nebo osoby 

závislé na návykových látkách. 
Horní věkovou hranici nemáme 
stanovenu. Bojujete vy nebo ně-
kdo blízký se závislostí  jakéhokoli 
typu? Nevíte si rady, jak přestat? 
Neváhejte se na nás obráti t. Na-
bídneme vám co nejbližší termín 
schůzky,“ pokračovala Šulcová.

Služby jsou diskrétní a zce-
la zdarma. V případě, že službu 
bude využívat klient mladší 15 let, 
je nutná spolupráce se zákonným 
zástupcem.                               

                                                Redakce

dě� , na ZŠ Náměs�  38 dě� , na ZŠ 
Východní 39 dě�  a na IZŠ Karlova 
32 dě� . Celkem tedy přišlo k zá-
pisu 186 dě� , z nichž 26 čeká od-
klad povinné školní docházky. Do 
lavic by tak v září mělo usednout 
160 prvňáčků. IZŠ Karlova záro-

veň pořádala zápis do příprav-
né třídy. K němu se dostavilo 17 
dě� .

Zápis dě�  do mateřských škol 
proběhne ve čtvrtek 16. května 
2024 od 13.00 do 16.00 hodin.

                                             Tomáš Secký  

uvolňovaly škodlivé látky, včetně 
těžkých kovů. Ty by pak znečis-
ťovaly ovzduší, půdu, podzemní 
a povrchové vody. Když se ba-
terie odnesou na sběrná místa, 
předejde se těmto škodlivým 
procesům, které se nega� vně 
podepisují nejen na přírodě, ale 
i na zdraví lidí. Zároveň se díky 
recyklací získaným druhotným 

surovinám šetří nerostné zdroje 
a nemusí se životní prostředí za-
těžovat další těžbou.

Podle sta� s� k společnos�  ECO-
BAT je ročně v České republice 
vytříděno zhruba 45 procent ba-
terií, které se dostanou do obě-
hu. To je necelá polovina. Vedle 
rozumné spotřeby baterií je pro-
to nezbytné, aby lidé vybité bate-

rie odnášeli na sběrná místa. Má 
to velký smysl. Prostřednictvím 
recyklace je možno ze 100 kilo-
gramů baterií získat 65 kilogramů 
kovonosných surovin, které zno-
vu slouží lidem k užitku.

Například z tužkových baterií 
se recyklací získává ocel, zinek, 
mangan, nikl a měď. Z dalších 
typů baterií také olovo, kadmi-
um, kobalt a stříbro. Tyto suro-
viny jsou pak využívány k výrobě 
nových produktů využitelných 
například ve stavebnictví, dále při 
výrobě popelnic, okapů, ale třeba 
i kosme� ky, šperků nebo i hudeb-
ních nástrojů.

„Z baterií, které byly v loňském 
roce u nás na úřadě odevzdány, 
bylo recyklací získáno 44 kg ko-
vonosných surovin, které budou 
využity při výrobě nových produk-
tů,“ dodal Jan Šimek. Seznam dal-
ších sběrných míst na baterie ve 
Varnsdorfu naleznete na webo-
vých stránkách www.mapa.eco-
bat.cz.

                                                          Redakce

Provozní doba
Pondělí     8:00 – 18:00
Úterý 8:00 – 16:00
Středa  8:00 – 18:00
Čtvrtek  8:00 – 16:00
Pátek  8:00 – 16:00

Kontakty
Jarošova 2377, 404 47, Varnsdorf
E-mail: poradna.varnsdorf@drugout.cz 
Telefon: 778 506 392
Mgr. et Bc. Ilona Šulcová
E-mail: sulcova@drugout.cz
Telefon: 721 300 433
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Tvrdá práce se vyplatila. Kristína Porcalová ovládla
celostátní kolo Karlovarského skřivánka

Varnsdorf    Poslední březno-
vý týden se v Karlových Varech 
konalo celostátní kolo tradičního 
„Karlovarského skřivánka“, sou-
těže v sólovém zpěvu pro dě�  
a mládež od šes�  do patnác�  
let. Jednalo se již o 28. ročník 
a do celostátního kola se pro-
bojovalo sto osmdesát účast-
níků, kteří soutěžili v šes�  ka-
tegoriích. Jednou z nich byla 
i čtrnác� letá Kris� na Porcalová 
z Varnsdorfu.

Kris� na měla blízko ke zpěvu 
už od malička. „Byly mi asi čty-
ři roky, když jsme si se sestřenicí 
u babičky a dědy pouštěly písničky 
a secvičovaly jsme si představení 
pro rodinu. Mému dědečkovi se to 
tak líbilo, že byl připravený mě ve 
zpěvu i nadále plně podporovat. 
Naučila jsem se zpaměti  známou 
skladbu Hallelujah, kterou jsem 
společně s ním ráda zpívala. Po 
nástupu na první stupeň jsem se 
účastnila školní ‚talentové‘ soutě-
že právě s touto písní, dále jsem 
také začala navštěvovat sólový 
zpěv v ZUŠ Varnsdorf. V roce 2020 
jsem postoupila do regionálního 
kola pěvecké soutěže Skřivánek 
v Děčíně s písní Kočka na okně, ale 
bohužel jsem kvůli nemoci píseň 
neuzpívala, a tí m má cesta soutě-
ží v tomto roce skončila,“ vypráví 
Kris� na.

Poté začalo složité „covidové“ 
období plné distanční výuky, dále 
se musela vypořádat se ztrátou 
svého dědečka, takže se něja-
kou dobu zpěvu nevěnovala. Pak 
k němu našla zpátky cestu hrou 
na kytaru, kterou si přála, a také 
se věnovala sborovému zpěvu 
pod vedením pedagožky ZUŠ 
Varnsdorf Kateřiny Müllerové. 
Před třemi lety s písní Hallelujah 
opět postoupila do celostátního 
kola Karlovarského skřivánka, ale 
bohužel se neumís� la. 

V loňském roce Kris� na ne-
usnula na vavřínech a opět se 
věnovala přípravě na pěveckou 
soutěž, tentokrát s písničkou od 
známé zpěvačky Debbi. Písničku 
pro Kris� nu náhodně našla její 
maminka Michaela, a i když opět 

do soutěže zasáhlo nachlazení, 
tak Kris� na vybojovala s dalšími 
dvěma soutěžícími v Karlových 
Varech krásné 2. místo.

To ale ještě není konec. V le-
tošním roce se Kris� na rozhodla 
připravit si píseň od svého oblí-
beného umělce Štěpána Kozuba, 
který ji zpívá s Barbarou Kanyzo-
vou – Poraď mi s � m. Jedná se 
o duet, tudíž si sama Kris� na hle-
dala v písni vhodnou hlasovou 
polohu, aby předvedla porotě co 
nejvíce. Jelikož v současné době 
nenavštěvuje sólový zpěv, tréno-
vala převážně sama doma s mo-
bilním telefonem u ucha a ve vol-
ných chvílích jí hodně pomáhala 
učitelka Kateřina Müllerová. Jako 
druhou píseň měla připravenou 
běloruskou lidovou s názvem Ku-
palinka. 

Ve své kategorii B žáků, kteří 
se nevěnují studiu sólového zpě-
vu nebo hlasové výchovy, jich 
soutěžilo 30. „Bylo to velmi ča-
sově náročné, jak samotná cesta 
z Varnsdorfu, tak i čekání na Tin-
ky vystoupení, protože byla ve své 

kategorii dle časového harmono-
gramu úplně poslední. Když se 
poté vyhlásilo šest čestných uzná-
ní, pět třetí ch míst a čtyři druhá 
místa, už jsme příliš nedoufaly ve 
výhru, byla tam veliká konkuren-
ce,“ popisuje maminka Michaela. 
Sen se ale vyplnil a léta snahy při-
nesla své ovoce, Kris� na ve své 
kategorii zvítězila! „Byl to krásný 
pocit. Chtěla jsem, aby byl z písně 
cíti t příběh, který jsem se snažila 
svým pěveckým projevem i vyprá-
vět. Největší poctou pro mě byly 
dojemné reakce diváků a velká 
pochvala od porotce Jana Ježka, 
pedagoga plzeňské konzervatoře, 
muzikálového herce a zpěváka,“ 
hodno�  Kris� na. Součás�  výhry je 
také nahrání písně v Českém roz-
hlase Plzeň. 

„Kristí na je velmi šikovná sleč-
na, kterou znám už od dětských 
let. V ZUŠ navštěvuje nebo navště-
vovala více různých oborů a dá se 
říci, že ve všech jí to jde. Přímo 
sólovému zpěvu se teď nevěnuje. 
Na soutěž jsme se spolu připravo-
valy již vícekrát, a to za kategorii 

žáků, kteří nestudují sólový zpěv. 
Kristí na se moc hezky projevuje, 
snaží se vždy použít vše, co jsem 
jí poradila, dělá vše hned na sto 
procent. Pracovat s ní je zábava. 
Můžu snad za nás obě říct, že 
jsme si to spolu užily. Na samotné 
soutěži to bylo moc fajn. Kristí na 
prodala, co umí, a moc se jí to 
povedlo. Vnímali jsme i podporu 
z publika, kdy po soutěži přicháze-
li neznámí lidé a Tince gratulovali 
ke krásnému vystoupení,“ popisu-
je Kateřina Müllerová.

Jeden velký sen si Kris� na splni-
la, ale zajímalo nás, jaké má další 
cíle do budoucna? „Ráda bych 
zkusila talentové zkoušky na kon-
zervatoř, ale zatí m si spíš třídím 
myšlenky, jakým směrem bych se 
chtěla ve studiu ubírat. Také bych 
si samozřejmě chtěla zazpívat se 
Štěpánem Kozubem a navští vit Di-
vadlo Mír v Ostravě, kde působí. 
Ráda bych touto cestou moc po-
děkovala mamince Michaele Por-
calové, dědečkovi Miroslavu Por-
calovi, babičce Heleně Porcalové 
a paní učitelce Kateřině Müllerové 
za jejich podporu.“

V současné době se Kris� na ak-
� vně věnuje hře na kytaru a kla-
vír, sborovému zpěvu, drama� cké 
výchově a volejbalu. Od příš� ho 
školního roku má v plánu opět 
studium sólového zpěvu v místní 
ZUŠ, má tedy všechny předpokla-
dy pro další umělecké úspěchy. 
Držíme palce a gratulujeme k vý-
hře.

V celostátním kole Karlovar-
ského skřivánka soutěžili i další 
zpěváci, kteří studují zpěv v ZUŠ 
Varnsdorf. „Mladší žákyně zpívaly 
moc pěkně, ale bohužel se neu-
místi ly. Starší žákyně byly úspěš-
nější, oběma se vystoupení moc 
povedla. Obě studují sólový zpěv 
u paní učitelky Aleny Smetanové 
a při vystoupení je na klavír do-
provázel Michal Janiš a na hou-
sle Nikol Neubauerová. Kristýna 
Miloschewitschová se umísti la na 
3. místě, Carolyn Ferencová na 
2. místě. Moc všem gratulujeme,“ 
doplnila Kateřina Müllerová.

                                             Barbora Hájková

Kristí na Porcalová (vpravo) s Kateřinou Müllerovou; foto soukr. archiv
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Certifi kaci regionální značky získaly čtyři výrobky
a jeden zážitek. Hned dva jsou z Varnsdorfu  

V květnu proběhne 28. ročník Českého dne proti rakovině

Varnsdorf    Začátkem dub-
na proběhlo v Krásné Lípě již 
25. kolo cer� fi kace regionál-
ních výrobků. Mezi výrobky se 
značkou „Českosaské Švýcarsko 
regionální produkt“ tak přibyly 
4 nové výrobky a jeden zážitek.

Cer� fi kaci získali: Pstruh duho-
vý a kapr obecný z lokality Loben-
dava Severní od Radomila Macka, 
který zde ryby chová a následně 
je prodává. Jutová šplhací lana 
a švihadla pro dě�  a dospělé 
od značky ROMAK Group s.r.o. 
z Varnsdorfu. Další držitelkou 
cer� fi kátu je Adriana Hofmano-
vá se značkou Svíčky od včelič-
ky, která vyrábí svíčky z českého 
včelího vosku, bez přidaných pa-
ra� nů a barviv. Michael Šatník 

z Varnsdorfu získal cer� fi kát na 
bio výrobky z jablek. Jablka po-
cházejí z přírodních zahrad s cer-
� fi kací Green Garden v oblas�  
Varnsdorfu a Srbské Kamenice. 
Do kategorie regionální záži-
tek přibyly Dny lesních řemesel, 
které pořádá Správa Národního 

parku České Švýcarsko na louce 
u Dolského mlýna.

Regionální značka „ČESKO-
SASKÉ ŠVÝCARSKO regionální 
produkt®“ se uděluje již od roku 
2010 a je součás�  celorepubli-
kové sítě Asociace regionálních 
značek, ve které je již zapojeno 
29 regionů. „Značení místních 
produktů je iniciati va, která slouží 
ke zviditelnění ekologicky šetrné 
a kvalitní produkce v rámci určité-
ho vymezeného území. V našem 
regionu je již certi fi kováno 42 vý-
robců a 16 zážitků. Mezi nejzná-
mější certi fi kované produkty patří 
například Nůž Rybička z Mikova 
Mikulášovice, přírodní kosmeti ka 
Nobilis Tilia z Vlčí Hory, pivovary 
Kocour Varnsdorf a Falkenštejn 

z Krásné Lípy, ze zážitků jsou to 
například Svatojánské slavnosti  
bylin, Zámecké slavnosti  ve Šluk-
nově nebo Loretánské slavnosti  
v Rumburku.“ vysvětluje Eva 
Hamplová, ředitelka MAS Český 
Sever

Co musí splňovat značené vý-
robky?

Místní původ není jedinou 
podmínkou pro udělení značky. 
Značené výrobky musí přispívat 
k dobrému jménu regionu, pro-
to musí být také výjimečné svou 
vysokou kvalitou, jedinečné ve 
vztahu k regionu – vyrobené 
tradiční technologií, ručně nebo 
z místních surovin, a šetrné vůči 
životnímu prostředí.

                                            MAS Český sever

Varnsdorf    Celostátní sbírku 
Ligy pro�  rakovině Praha určitě 
nemusíme úplně představovat, 
znáte ji v podobě látkového žlu-
tého kvítku měsíčku lékařského. 
Tato nezisková organizace u nás 
působí více jak třicet let a jejím 
primárním cílem je snížit úmrt-
nost na nádorová onemocnění. 
Soustavně tedy informuje veřej-
nost o nádorové prevenci, snaží 
se zlepšovat kvalitu onkologic-
kých pacientů a v neposlední 
řadě podporuje onkologický vý-
zkum, kvalitní výuku a inves� ční 
modernizaci onkologických pra-
covišť. V loňském roce se poda-
řilo shromáždit rekordní částku 
21,4 mil. Kč, která umožňuje Lize 
pokračovat ve své práci. 

Tématem letošní sbírky bude 
prevence rakoviny prsu s tmavě 
růžovou barvou stužky. „Nádory 
prsů jsou nejčastějším onkologic-
kým onemocněním u žen. Počet 
případů stále roste, každoročně 
si v ČR vyslechne diagnózu kar-
cinom prsu téměř 7 500 žen. 
Pro úspěšnou léčbu je především 
nutné přijít včas! Mamografi cký 
screening slouží k záchytu one-
mocnění ještě před tí m, než se 
objeví nějaké příznaky. Preventi v-

ní vyšetření snižuje úmrtnost až 
o 30 %, protože je možné léčit 
ženu v brzkých stádiích onemoc-
nění. Záludnost onemocnění 
spočívá v tom, že v počátečních 
stádiích nádor nebolí a nijak se 
neprojevuje. Proto by pravidelné 
samovyšetřování prsů 1x za měsíc 
mělo být samozřejmostí . Při zpo-
zorování změn na prsu vyhledejte 
lékaře neprodleně,“ říkají organi-
zátoři sbírky. 

Český den pro�  rakovině bude 
probíhat tradičně v květnu. Hlav-
ním dnem prodeje ky� ček je 
středa 15. května. V tento den 
se ky� čky nabízí v ulicích po celé 
České republice. Do prodeje 
jsou obvykle zapojeny také ško-
ly, které vysílají do ulic své žáky. 
I v letošním roce je umožněno 
ky� čky nabízet na zaregistro-
vaných pevných místech (např. 
v obchodech, knihovnách nebo 
kavárnách) dle otevírací doby až 
do 19. května. Spolupráci znovu 
přijala i paní Yveta Hindráková 
a ky� čky bude nabízet v Dárečcích 
od Yvet u Billy dle otevírací doby 
prodejny. To znamená od středy 
15. května do pátku 17. května 
v časech 9:00-12:00 a 14:00-
17:00 hodin a v sobotu 18. květ-

na 9:00-11:00 hodin.
Výše příspěvku za ky� čku je 

dobrovolná, minimální prodejní 
cena je 20 korun. Ve dnech sbír-
ky také bude fungovat v mobilní 
aplikaci Den pro�  rakovině mapa 
prodejců, ve které můžete aktuál-
ně vidět, kde se pohybují. Aplika-
ce má i spoustu jiných funkcí, od 
možnos�  koupit si e-ky� čku pro-
střednictvím DMS po preven� vní 
kalendář, který vám bude připo-
mínat preven� vní prohlídky.

Po skončení sbírky se poklad-
ní vaky odevzdávají na pověřené 
poště, kde ho pracovnice rozstři-
hnou, peníze spočítají a ihned je 
pošlou poštovní poukázkou na 
účet Ligy pro�  rakovině. O vybra-

né částce vás budeme informo-
vat.

Pokud byste i vy, naši čtenáři, 
rádi přispěli, můžete tak učinit 
buď prostřednictvím dárcovské 
SMS ve tvaru DMS KVET 30 nebo 
DMS KVET 60 nebo DMS KVET 
90 na číslo 87 777. Cena DMS 
je 30/60/90 korun, LPR Praha 
obdrží 29/59/89 korun. Druhou 
možnos�  je sbírkový účet Čes-
kého dne pro�  rakovině 65 000 
65/0300. Celoročně můžete pod-
pořit projekty Ligy pro�  rakovině 
příspěvkem na běžný účet 8888 
88 8888/0300. Více informací na-
leznete na webových stránkách 
www.cdpr.cz.

                                         Barbora Hájková
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Ordinační doba
Pondělí  08.00 – 14.00 hod.

Úterý 08.00 – 14.00 hod.

Středa 08.00 – 15.30 hod.

Čtvrtek 08.00 – 14.00 hod.

Pátek 08.00 – 12.00 hod.

Projekt „ELITKA 100“ pokračuje v přípravách stoletého výročí

Ve Varnsdorfu se otevřela ambulance kostní denzitometrie

Varnsdorf     O projektu „ELIT-
KA 100“, tedy oslav stoletého 
výročí, které by varnsdorfská to-
várna Elite v letošním roce osla-
vila, jsme vás naposledy infor-
movali v říjnu loňského roku (č. 
17/2023). Oslavy připomenou 
stole�  „Elitky“ a zároveň propojí 
různé generace ve městě. Stojí 
za ním organizátorky Kateřina 
Šedá a Tereza Swadoschová se 
širším týmem spolupracovníků. 

Do rozmístěných sběrných 
boxů, které vyzývaly všechny bý-
valé zaměstnankyně a zaměst-
nance věhlasné varnsdorfské 
fi rmy Elite, aby se přihlásili a při-
pojili se k oslavě stoletého výročí, 
se shromáždilo sedm set přihlá-
šek. „Uskutečnily jsme desítky 
osobních setkání se všemi, kteří 
měli k Elitce co říct, sbíraly jsme 
vzpomínky, fotografi e a další ma-
teriály,“ uvádí Kateřina a Tereza. 
Zapojili se také místní studen� . Ve 
vyhlášené soutěži „Sel� čko s Eliťá-
kem“ zvítězila studentka Gymná-
zia Varnsdorf Barbora Pohludková 
a získala fi nanční poukaz do part-
nerských podniků ve Varnsdorfu. 
Podařilo se jí vyfotografovat se 
s dese�  Eliťáky. Na podzim budou 
studen�  osloveni ke zpracování 
příběhů jednotlivých pamětníků 
do sbírky Paměť národa organiza-
ce Post Bellum. 

„Oslavy, které proběhnou od 
23. - 26. května, pomohli vytvořit 
sami Eliťáci a Eliťačky, se kterými 
jsme v průběhu desítek osobních 
setkání s pomocí jejich vzpomínek 
postupně vytvářeli plasti cký obraz 
Elitky. To nám pomohlo ujasnit 
představy o formě a podobě oslav 
stého výročí fi rmy Elite,“ vysvětlu-
jí Tereza s Kateřinou. Pro spoustu 
lidí je to� ž důležité zopakování 
důstojného odchodu a organizá-
torky by rády vyvážily nega� vní 
vzpomínky pozi� vními. Je možné, 
že tato setkání budou mo� vovat 
k obnovení Klubu Eliťáků, o který 
by byl velký zájem.

„Do projektu jsme zapojili také 

místní podnikatele a požádali je, 
zda by nám ve svém obchodě 
uvolnili výlohu pro plánovanou 
výstavu k výročí továrny ELIT-
KA: VČERA, DNES A ZÍTRA, která 
proběhne také v květnu. Oslovi-
li jsme všechny výtvarné obory 
místních škol, zda by se zapojily 
do projektu a vytvořily výlohy 
ke stoletému výročí Elitky,“ říka-
jí. Organizátorky se také setkaly 
s bývalými řediteli Elitky, spolu-
pracují s Erhartem Mahnelem 
který stál v čele továrny v letech 
1989-1995 a posledním ředite-
lem Petrem Krauskopfem. V kon-
taktu jsou také s majitelem Schin-
dlerovy pletárny v Krásné Lípě 
Mar� nem Veselíkem, kde značka 
Elite nyní pokračuje. Podstatná je 
i spolupráce s městem Varnsdorf 
a klíčovými kulturními ins� tucemi 
města, které se do oslav zapojí 
a pomáhají s nimi. 

„Oslovily jsme Národní fi lmový 
archiv, zda by bylo možné dohle-
dat fi lmové materiály vztahující 
se k Elitce a vytvořit z nich fi lmo-
vé pásmo, které se během oslav 
bude promítat v kině Panorama. 
Vyrazily jsme do archivu v Mostě, 
kde jsou uloženy všechny archivní 
materiály Elitky, které se docho-
valy. Pátraly jsme jak po fotogra-
fi ích jednotlivých budov, tak i po 
fotografi ích zachycujících volno-

časové akti vity Eliťaček a Eliťáků,“ 
popisují Kateřina a Tereza. 

Ve spolupráci se současným 
majitelem areálu Elitky Stanisla-
vem Šustou začínají ve venkov-
ních prostorech objektu úklidové 
práce. Oslavy se to� ž odehrají 
v areálu Elitky a na dalších něko-
lika místech ve Varnsdorfu. Pro-
gram a časový plán oslav zveřej-
níme v příš� m čísle Hlasu severu. 

„V průběhu příprav oslav se 
nám podařilo sesbírat velké 
množství informací, fotek, kronik 
a materiálů, které jsme umísti li 
na stále doplňovaných webových 
stránkách elitka100.cz. Tam si 
můžete podrobně prohlédnout 
a prolistovat články z historie Elit-
ky, rozhovory s Eliťáky a Eliťačka-
mi, ale i například se starostou 
města Janem Šimkem, současným 
majitelem objektu fi rmy Elite Sta-
nislavem Šustou (který byl zveřej-
něn v Hlasu severu č.1/2024), sou-
časným majitelem Schindlerovy 
pletárny v Krásné Lípě Marti nem 
Veselíkem a s obyvateli města. 
Jsou zde k dispozici kroniky a vel-
mi obsáhlá fotogalerie,“ dodávají 
Tereza s Kateřinou. Pokud byste 
i vy měli materiály, o které bys-
te se chtěli podělit, neváhejte se 
ozvat na e-mail petra@elitka.cz, 
nebo telefonní číslo 608 003 900. 

                                       Barbora Hájková

Varnsdorf    Dobrá zpráva. 
V ulici Karlova 714 se otevřela 
nová ambulance kostní denzi-
tometrie. Pracoviště disponuje 
nejmodernějším přístrojem, kte-
rý ve Šluknovském výběžku chy-
běl a došlo tak k rozšíření spekt-
ra poskytované péče.

Lidé tak ušetří cestu za vyšet-
řením do Děčína, České Lípy, Li-
berce či do vzdálenějších měst. 
Denzitometrie je zobrazovací me-
toda měřící hustotu kostní hmoty. 
Nejčastěji se provádí rentgenová 
absorpční fotometrie využívají-
cí energie dvou paprsků (DEXA, 
DXA). Denzitometrie se používá 
k diagnos� ce a sledování léčby 
osteoporózy. Denzitometrické 

vyšetření je zaměřeno na stano-
vení obsahu minerálů v kostech, 
využívá se hlavně v případech, kdy 
je potřeba určit, zda dochází k tzv. 
řídnu�  kos�  v těle. Řídnu�  kostní 
tkáně je často spojováno s přiro-
zeným procesem spojeným s vě-
kem. Může ale také být příznakem 
mnoha závažných onemocnění, 
ať už původu metabolického, en-
dokrinologického, onkologického 
a další. Denzitometrie umožňuje 
stanovení rizika vzniku zlomenin, 
zejména u žen v menopauze nebo 
po menopauze, ale vyšetření je 
nutné i u dalších onemocnění 
/ vyloučení sekundární osteopo-
rózy u onemocnění diabetem, 
onemocnění ledvin, revmatoidní 

artri� da na kor� koidech/. Na zá-
kladě výsledků denzitometrie je 
možné podstoupit cílenou léčbu. 
Nejčastější chorobou spojenou 
s řídnu� m kos�  a s � m spojenou 
snižující pevnos�  kos�  je osteo-
poróza.  Indikace denzitometrie 
je vždy v kompetenci ošetřujícího 
lékaře.

Denzitometrické vyšetření je 
v indikovaných případech plně 
hrazeno z veřejného zdravotního 
pojištění, lze ho absolvovat i jako 
samoplátce. Vyšetření se provádí 
na přístroji DXA denzitometr Ho-
logic HORIZON™ W, který využívá 
při měření minimální množství io-
nizačního záření. Před vyšetřením 
není vyžadována zvláštní přípra-

va, průběh je zcela bezbolestný 
a trvá 10 až 15 minut.

Telefonické objednávání v čase 
od 9.00 do 13.00 hodin na tele-
fonním čísle 733 504 118. Další 
podrobnos�  na webu mudr-josef-
korinek.webnode.cz.

                                                           Redakce
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407 47 Varnsdorf

Orientujete se v účetnictví? Umíte zpracovat 
přiznání k DPH, spotřební dani a dani 
z nemovitých věcí? Říká vám něco účetní 
závěrka? V tom případě hledáme právě vás! 
 
NabízímeNabízíme práci na plný úvazek s pracovní 
dobou 36,5 hodin týdně, mzdové ohodnocení 
50 - 60 tisíc dle znalostí a zkušeností, telefon, 
stravenky, příspěvek na dovolenou a další 
benefity. 

Profesní životopis zašlete do 13. května 2024 
na e-mail: mail@toami.cz 

Hledáme do týmu
HLAVNÍ ÚČETNÍ

Nový projekt MAP IV se zaměřuje na zvyšování kvality vzdělávání
Varnsdorf     Dě�  jsou naší bu-

doucnos�  a my jako rodiče, učite-
lé a občané máme společenskou 
povinnost zajis� t jim co nejlepší 
možnou vzdělávací zkušenost. 
Proto se v rámci projektu MAP 
IV zaměřujeme na kvalitu vzdě-
lávání ve Šluknovském výběž-
ku a hledáme způsoby, jakými 
vytvořit prostředí pro efek� vní 
učení a osobnostní rozvoj dě�  
a žáků.

Projekt MAP  IV - Místní akč-
ní plán rozvoje vzdělávání IV 
pro SO ORP Varnsdorf a SO 
ORP Rumburk – Akční plánová-
ní v území OP JAK (č. projektu: 
CZ.02.02.04./00/23_017/0008367)
realizuje od prosince roku 2023 
MAS Český sever, z.s. Tento na-
vazující projekt, stejně jako před-
chozí tři projekty MAP, zohledňu-
je specifi ka a potřeby místních 
škol a školských zařízení. Společ-
ným plánováním a podporou spo-
lupráce zřizovatelů škol, ředitelů, 

učitelů, rodičů, vzdělávacích or-
ganizací, neziskových organizací 
a ostatních aktérů ve vzdělávání 
chce dosáhnout zvýšení kvality 
vzdělávání v mateřských a zá-
kladních školách, ve speciálních 
školách a základních uměleckých 
školách.

V březnu roku 2024 se sešel 
Řídící výbor MAP IV, nejvyšší or-
gán, který je tvořen zástupci klí-
čových aktérů ovlivňujících oblast 
vzdělávání na našem území. Jeho 
role je přímo spjatá s procesem 
společného plánování, rozvojem 
a aktualizací jednotlivých doku-
mentů MAP. V dubnu pak zástup-
ci pracovních skupin diskutovali 
nad otázkou, jaké školy bychom 
chtěli mít, aby se v nich dě�  

i učitelé cí� li dobře. Jaké vzdělá-
vání potřebujeme pro náš svět 
a jak toho dosáhnout. Společně 
se shodli, že dnešní proměnli-
vý svět je plný výzev a ve smy-
sluplném spoluutváření světa 
nám nepomůže pouhé mecha-
nické memorování ani samotné 
využívání digitálních nástrojů. 
Žáci potřebují vnímat fak-
ta a informace v souvislos-
tech a vztazích. Musí s nimi 
umět pracovat a komunikovat 
o nich. Stejně jako musí umět 
spolupracovat, rozvíjet se a pečo-
vat o sebe a své vztahy. 

V současné době v MAPu pro-
bíhají ak� vity pro rozvoj a aktua-
lizaci vzdělávacího plánu, mapo-
vání potřeb vzdělávacího systému 

a zjišťování potřeb jednotlivých 
škol. Skrze upevnění kompetencí 
učitelů, posílení jejich pedagogic-
kých a didak� ckých dovednos�  
a sdílení zkušenos�  i odborných 
znalos�  chceme přispět k rozvoji 
potenciálu každého žáka. Spo-
lečnými silami chceme dětem 
dopřát školu, ve které se budou 
cí� t bezpečně, mo� vovány a pod-
porovány ve svém osobním růstu. 
Chceme školy moderní, inova� vní 
a otevřené novým vzdělávacím 
metodám a technologiím. Spo-
lečně to� ž můžeme dosáhnout 
změn, které přinesou prospěch 
nejen dětem, ale i celé společ-
nos� .

      Realizační tým MAP IV pro SO ORP              
  Varnsdorf a SO ORP Rumburk



Dne 4. května uply-
nou dva roky, kdy 
nás opustil můj syn 
Karel Ortman. Stále 
vzpomínají maminka 
a sourozenci. Kdo jste 

ho znali, věnujte mu tichou vzpomín-
ku.

Dne 23. března 2024 proběhl v pi-
vovaru Kocour galavečer thajského 
boxu ve spolupráci s C.M.T.A., kte-
rý pořádal sportovní klub BOX CLUB 
SMRŤÁK, zastoupený Miroslavem 
a Klárou Čáchovými. Součástí galave-
čera byla dražba rukavic MMA bojov-
níka Makhmuda Muradova. Výtěžek 
z dražby byl věnován panem Milanem 
Veselým (fi rma Ocel Stav) nemocné 
Rozálii Jetýlkové. Dále bychom chtě-
li poděkovat za fi nanční pomoc paní 
Martině Šťáhlavské, panu Dušanu Sla-
víkovi a panu Michalu Pečenkovi. Vel-
mi si vážíme této pomoci naší dceři. 
Děkují manželé Jetýlkovi.

VZPOMÍNKY

PODĚKOVÁNÍ

Zprávy 5/2020Společnost 14/2018Zprávy 5/2020SpolečnostZprávySpolečnostZprávy 14/20185/202014/20185/2020Společnost, inzerce 9/2024

 
   
4. – 5. 5. 2024
pohotovost nebude sloužena

11. – 12. 5. 2024
MUDr. Charvát Tomáš, 
U přívozu 18/4, Děčín III
Tel. 412 511 619

    
   

Ordinační hodiny o sobotách, 
nedělích a svátcích: 
08:00 - 10:00 hod.

ZUBNÍ POHOTOVOST

Setkání březnových jubilantů. Horní řada zleva: Šusta, Vítek, Šimek (starosta), Pavlík, Psotová, Vágner. Dolní řada zleva: Vrajová, Pav-
líková, Švejdová, Dvořáková, Hrubá, Kourková, Baziláková, Zajíčková, Jandová, Fritschová, Winklerová, Sporerová; foto Tomáš Secký

Setkání dubnových jubilantů. Horní řada zleva: Cvik, Lukešová, Poláková, Heralová, Malá, Sucharda (místostarosta). Dolní řada zleva: 
Žárová, Žďánská, Devátá, Forejtová, Čistecká (sedící); foto Tomáš Secký

Hodinový manžel a zámeč-
nictví. Tel. 607 716 983, 
e-mail: josef.knourek@post.
cz. Opravy vodo, elektro, prá-
ce se dřevem, montáž a opra-
vy nábytku, drobné zednické 
práce, ořez stromů a keřů.

ŘÁDKOVÁ INZERCE
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   (parkoviště na Národní ul.)
24.05.2023 - 8.00 – 16.30 hod.

Svozy pytlového tříděného 
odpadu  každý čtvrtek 

od 9.00 hod.

SVOZY PYTLOVÉHO
TŘÍDĚNÉHO ODPADU

Město Varnsdorf

Setkání březnových a dubnových jubilantů

MAX
detailing

  
 detailing

- renovace světlometů
- renovace laku
- keramické a voskové
   ochrany laku

kompletní péče o váš vůz

- ruční mytí
- čištění interiéru
- tepování autosedaček
- impregnace čalounění

MAX
car

+420 723 849 525

max.car@seznam.cz
max.car.detailing

Varnsdorf

Dne 11.5.2024 se koná na vel-
kém sále restaurace Sloupák ve 
Varnsdorfu od 15:00 hodin přá-
telské setkání silného ročníku 
lidiček narozených v roce 1964. 
Všichni oslavenci jste srdečně 
zváni. Program a občerstvení za-
jištěno.                                Milan 
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Easter Euro Basket 2024 aneb Velikonoce v Praze

Tour de Feminin 2024 – Na startu budeme mít opět plno

Praha     Po roce se basketba-
listé Varnsdorfu zúčastnili veli-
konočního turnaje v pražských 
Letňanech. Na Easter Euro Bas-
ket 2024 odjelo reprezentovat 
bezmála 50 hráčů a hráček, kteří 
bojovali v 6 různých věkových 
kategoriích. Dívky hrály v kate-
gorii U15 a U19, přičemž první 
zmiňované obsadily konečné 
výborné 3. místo. Chlapci ode-
hráli svá utkání celkem ve čty-
řech kategoriích, a to v U14, 
U15, U16 a U19.

Muži „A“ mají za sebou úspěš-
ný souboj o konečné 3. místo v 
Severočeské lize. V prvním utká-
ní, odehraném na domácí palu-
bovce, sice nestačili na Veterán-
ské naděje Děčín 57:79 (Lehroch 
V. 30 bodů) a do odvety si tak vezli 
ztrátu 22 bodů. Odveta však měla 
úplně odlišný průběh, ve které 
nakonec dokázali naši muži zvítě-
zit 112:89 (Lehroch V. 33 bodů). 
V součtu skóre z obou utkání tak 
vyhráli o jediný bod a v letošní 
sezóně obsadili celkem nečekaně 
parádní 3. místo. Odvetu v Ús�  
nad Labem nezvládli muži „B“, 
kteří jasně prohráli 68:113. Nyní 
je čekají poslední dva zápasy, 
ve kterých vyzvou o celkové umís-

tění BK Křešice Děčín.
Ve skupině o 1. až 4. místo 

se ve fi niši nedaří klukům U19, 
kteří si připsali celkem 3 prohry. 
V Roudnici nad Labem to byla jas-
ná porážka 56:89 (Ziesemann 22 
bodů). V domácí odvetě to bylo 
vyrovnané, avšak s lepším kon-
cem opět pro soupeře z Roudnice 
72:76 (Jindra 17 bodů). Nakonec 
prohráli i v Mladé Boleslavi 48:75 
(Kozák 16 bodů) a nyní je čeká 
poslední utkání v letošní sezóně, 
a to domácí odveta pro�  Mladé 
Boleslavi, která na konečném tře-
� m místě již nic nezmění.

Sezónu mají za sebou dívky 
U19, které ze čtvrtého místa po-
stoupily na závěrečný turnaj „FI-
NAL 4“ do Kolína. V semifi nále 
turnaje dívky nestačily na domá-
cí Kolín 45:70 (Bafi ová 13 bodů) 
a v souboji o tře�  místo je tak če-
kala Česká Třebová. Toto utkání 
po vyrovnaném průběhu dospě-
lo až do prodloužení, které však 
lépe vyznělo pro soupeře. Výsle-

dek 69:84 (Michalinová 29 bodů) 
znamená obhajobu čtvrtého mís-
ta po základní čás� .

Finálový turnaj odehrála také 
děvčata U15. Tohoto turnaje, 
který se hrál ve Varnsdorfu, se 
zúčastnila tři nejlepší družstva 
sezóny – Varnsdorf, Děčín a Po-
děbrady. V prvním utkání pro�  
Válečnicím z Děčína dívky doká-
zaly vyhrát 67:45 (Činková T. 15 
bodů), v druhém pro�  Poděbra-
dům 71:49 (Jägrová 20 bodů). 
Dívky se tak bez jediné porážky 
v celé sezóně staly vítězkami své 
kategorie NRL!

Další dvě vítězství ve fi nálo-
vé skupině si připsali kluci U15. 
Nejprve na domácí palubovce 
porazili Jindřichův Hradec 86:68 
(Hrabák 27 bodů), a poté i na 
venkovní palubovce Kbely 86:71 
(Hrabák 28 bodů). Sezónu ukon-
čili mladší žáci U14. Ti nejprve na 
domácí palubovce přesvědčivě 
porazili Louny 82:42 (Hrabák 16 
bodů) a v posledním utkání se-
zóny i Kralupy 98:40 (Hrabák 22 
bodů). Kluci tak zakončili sezónu 
s 21 výhrami a jedinou porážkou, 
a patří jim tak suverénně první 
místo ve své skupině!

Starší minižáci U13 dvakrát 

porazili Chomutov. V prvním 
utkání 74:46 (Šindelář 27 bodů) 
a ve druhém 77:43 (Šindelář 19 
bodů). 

Do Děčína zajížděla děvčata 
U12, se kterými neměly domácí 
Válečnice žádné slitování a byly 
z toho dvě jasné porážky, 11:85 
a 7:128. Poslední utkání sezó-
ny odehrála děvčata doma pro-
�  České Lípě, se kterou dvakrát 
prohrála. Nejprve 14:48 a poté 
5:62. Další dva soutěžní turnaje 
mají za sebou i kluci U12, kte-
ří nejdříve v České Lípě porazili 
domácí tým 55:36 (Borecký 22 
bodů) a poté nestačili na Chomu-
tov 32:91 (Dzurko 10 bodů). Pro�  
stejným soupeřům kluci zakon-
čili sezónu na domácí palubov-
ce. Nejprve opět porazili Českou 
Lípu, tentokrát 71:50 (Borecký 28 
bodů) a opět nestačili na Chomu-
tov 29:113 (Dzurko 10 bodů). 

Turnaj v Roudnici nad Labem 
odehrál náš nejmenší tým ka-
tegorie U11. V prvním utká-
ní porazil po vyrovnaném boji 
děvčata z Chomutova 60:53 (Bo-
recký 27 bodů), ve druhém utkání i 
domácí tým 75:36 (Borecký 22 
bodů).

          Zdeněk Strolený, Vojtěch Lehroch

Varnsdorf      Cyklis� cký eta-
pový závod žen Tour de Feminin 
v okolí Krásné Lípy napíše letos 
v květnu svou 35. kapitolu. Pod-
nik, který se poprvé jel v roce 
1988, je už roky pevnou součás�  
mezinárodního kalendáře. Je za-
řazen do kategorie UCI Women 
Elite 2.2. Letošní ročník startuje 
ve čtvrtek 23. května v Krásné 
Lípě časovkou, v neděli odpole-
dne na stejném místě závod po 
4 etapách vyvrcholí.

Letošní ročník se podruhé za 
sebou koná v květnovém ter-
mínu, před� m se jezdíval vždy 
o letních prázdninách. „Květen je 
rozhodně lepší z hlediska ubyto-
vání, protože původní červencový 
termín často kolidoval s turisty, 
kteří do výběžku vyrazí na dovole-
né,” říká ředitelka závodu Simona 

Davídková. Dále přibližuje situa-
ci s registracemi: „Náš termín se 
kryje s londýnským ženským zá-
vodem ProTour, což znamenalo 
zrušení registrace pro některé 
týmy, které daly přednost závodu 
vyšší kategorie.” 

Čtyřicet dní před letošním star-
tem pořadatelé evidují přihlášky 
už 28 týmů, čímž se dostávají na 
pomyslný kapacitní strop, ma-
ximum organizátoři stanovili 29 
týmů. Každý tým navíc může do 
závodu nasadit až 6 závodnic, 
maximální kapacita je tak 174 
závodnic. Pro srovnání – loni do 
závodu odstartovalo 139 závod-
nic z 26 zemí, do cíle jich dorazilo 
93. Rekord zaznamenali organi-
zátoři v letech 2016 a 2017, kdy 
se na start shodně postavilo 182 
závodnic, v roce 2016 navíc z re-

kordního počtu 28 zemí. Loni do 
závodu zasáhl i rekordní počet 24 
českých závodnic.

Stejně jako v loňském roce se 
budou účastnit silné týmy s li-
cencí UCI CT, těch je přihlášených 
za� m celkem 8 včetně českého 
týmu Dukla Praha. Šest týmů 
budou tvořit národní celky a 14 
týmů jsou klubové celky. Z čes-
kých týmů doplní Duklu Praha 
ještě český národní tým a celek 
Brilon Racing Team.

Letošní závod opět povede 
krajinou Šluknovského výběžku 
a čás�  Lužických hor. První 12,6 
km dlouhá etapa bude opět ča-
sovka se startem a cílem v Krásné 
Lípě a stoupáním na vrchol Vá-
penka. Druhý den už závodnice 
čeká přes 100 kilometrů krajinou 
Českého Švýcarska se startem 

a cílem opět v Krásné Lípě a ve-
doucí přes Českou Kamenici či 
Vlčí Horu. V sobotu se bude star-
tovat i fi nišovat v Rumburku a zá-
vodnice čeká trať městy Šluknov-
ského výběžku. Trasa etapy bude 
prak� cky kopírovat trasu popu-
lárního zářijového závodu Tour 
de Zeleňák, jehož se každoročně 
účastní přes 800 závodníků.

Závěrečné dějství necelých 115 
kilometrů v neděli odstartuje 
ve Varnsdorfu a pojede se kraji-
nou Lužických hor. Cíl bude opět 
v Krásné Lípě. „Osvědčené trati  
z roku 2021 a 2023 ponechá-
váme. Pouze mírně upravujeme 
druhou etapu, kterou bychom 
rádi v budoucnu vráti li do oblasti  
Hřenska,” doplňuje ředitelka zá-
vodu.

                                             Tisková zpráva
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Fotbalisté začali dávat góly a sbírat důležité body
Čeká je závěrečná bitva v cestě za záchranou

Futsal: Tři hráči z Varnsdorfu jsou v širší nominaci na MS

Běh do vrchu přilákal přes osmdesát závodníků

Varnsdorf     Tři zápasy, de-
set gólů, sedm bodů. Fotbalisté 
Varnsdorfu si v dubnu hodně 
pomohli v boji o druholigovou 
záchranu. Po 24. kole byli na čtr-
náctém místě se čtyřbodovým 
náskokem na předposlední Pro-
stějov. 

Skoro devět stovek diváků vi-
dělo nejprve skvělou výhru 4:1 
nad trápícím se Brnem. Bylo to 
zasloužené vítězství. „Začátek 
byl nervózní z obou stran, bylo 
to důležité utkání. Naštěstí  jsme 
se chytli dvěma góly a měli tam 
další zajímavé situace, které jsme 
mohli vyřešit s lepší kvalitou. 
Soupeř se vráti l do zápasu pe-
naltou,“ řekl Miroslav Holeňák, 
trenér Varnsdorfu. „Zápas nám 
vyšel. Mě moc těší, že to kluci ve 

Varnsdorf      Tým České re-
publiky v sálovém fotbalu-futsa-
lu se chystá v září na mistrovství 
světa do Kolumbie. V širší no-
minaci jsou i tři zástupci týmu 
Futsal Varnsdorf – Miloslav Ku-
čera, Mar� n Bulejko a Jaroslav 
Šindelář.

„Šance, že bychom se dostali 
na mistrovství světa, tady prostě 
je. Budeme se snažit předvést, co 
v nás je, abychom se dostali do 

Varnsdorf     V sobotu 13. dub-
na odstartoval z jiře� nského 
sportovního areálu již tradiční 
Běh do vrchu na Jedlovou.

Letošní 27. ročník Běhu do vr-
chu (12. ročník Memoriálu Mila-
na Krupky) přilákal 82 dospělých 
běžců, vše bylo pod taktovkou Bě-
žeckého kroužku Varnsdorf. Mimo 
dospělé, pro které byla připrave-
na 5,7 km dlouhá trasa s převý-
šením 340 m a cílem na Jedlové 
u rozhledny, bylo letos premiéro-

druhém poločase nechtěli jenom 
dohrát. Byli pořád hladoví a moc 
chtěli napravit výkon v Táborsku, 
kde jsme hráli špatně. Bylo na 
nás vidět, že jsme to chtěli odčinit 
a ukázat, že nepatříme v tabulce 
tam, kde jsme. Dneska nám to 
sedlo. Hrajeme o záchranu, kluci 
musí hrát na krev a nechat tam 
všechno. Jinak to tady nezachrá-
níme,“ usmíval se Holeňák. 

Tři dny po skalpu Zbrojovky 
vyrazil tým z Kotliny do Chrudi-
mi, kde vybojoval cenný bod za 
remízu 1:1. „V prvním poloča-
se jsme se snažili o kombinační 
hru, která nám docela vycházela. 
Chybělo přesnější a lepší řešení 
situací ve fi nální fázi. Myslím si, 
že jsme byli nebezpečnější, chyběl 
tomu jenom gól,“ zhodno� l první 

poločas Miroslav Holeňák.
„Ve druhém poločase nás za-

skočil gól domácích, který jsme 
jim sami darovali po velké chybě. 
Naštěstí  nás to neutlumilo. Na-
opak nás to vyhecovalo, vyrovnali 
jsme po rohovém kopu. V závěru 
zápasu jsme se dostali pod tlak. 
Chrudim tam měla hodně dlou-
hých autů a hodně nakopávaných 
míčů. Klukům už docházely síly, 
přeci jen jsme v neděli večer hrá-
li těžký zápas s Brnem. Naštěstí  
jsme to ale přečkali,“ oddechl si. 

Série bez porážky pokračova-
la dalším domácím zápasem, ve 
kterém Varnsdorf v důležité bitvě 
smetl Prostějov 5:1. Čtyři branky 
dali Severočeši po změně stran. 
„V kabině jsme se domluvili, že ví-
tězství věnujeme Jiřímu Hulánovi, 

který leží v nemocnici. Přejeme 
mu, ať se co nejdříve uzdraví,“ 
řekl Petr Papoušek, asistent kou-
če. 

Varnsdorf zlomil utkání ve dru-
hém poločase. Prostějov vyrovnal 
na 1:1. Jenže za sedm minut vrá� l 
domácím vedení Kouřil. Když pak 
v 70. minutě zvýšil na 3:1 Juzvak, 
bylo hotovo. Další branky přidali 
střídající Hodek a Gembický. „Ten 
gól soupeře nás nakopl, třetí  gól 
to zlomil. My jsme měli sebevě-
domí a přidali jsme další branky. 
Je to samozřejmě hodně důležité 
vítězství,“ dodal Papoušek.

V sobotu 27. dubna pak sehrál 
Varnsdorf před televizními kame-
rami České televize duel s Vyško-
vem v Drnovicích (2:1).        

                                          Redakce

té konečné nominace a udělali 
pro varnsdorfskou sálovou kopa-
nou další významnou stopu. Na 
druhou stranu bude hodně těžké 
se do té nominace dostat. Jsou 
tam velká jména z první ligy,“ má 
jasno Mar� n Bulejko, člen celku 
Futsal Varnsdorf, který zároveň 
hraje krajský fotbalový přebor ve 
Vilémově. 

Jak se vůbec dostal do varns-
dorfské sálovky? „Asi před třemi 

lety mě kluci řekli, ať si to jdu s 
nimi zkusit. Chytlo mě to, od té 
doby hraji,“ připomněl. „Futsal 
mě baví už od doby, co jsem hrál 
v Liberci. Baví mě opravdu moc, 
naplňuje mě. Je to jiné než fotbal, 
rychlejší, celou dobu je to vlastně 
nahoru dolů,“ zdůraznil. 

Bulejko už má zkušenost s čes-
kou reprezentací. „Už jsme s klu-
kama byli na jednom soustředě-
ní v Praze a odehráli dva zápasy 

proti  Francii v Paříži. Byl to super 
zážitek a myslím si, že se nám da-
řilo,“ pokýval hlavou. 

Otazník ale visí nad � m, co 
bude Futsal Varnsdorf další sezó-
nu hrát. Ve hře je několik variant. 
„Stále nevíme a čekáme, co bude. 
Osobně mi přišly nějaké nabídky, 
ale spíše z futsalu než ze sálové 
kopané. Uvidíme, jak vše dopad-
ne. Ale rád bych pokračoval ve 
Varnsdorfu,“ dodal.              Redakce

vě připraveno běhání i pro dě� . 
Nejmladší běžely trasu 50 m 

dlouhou v prostoru areálu, ty 
větší pak závodily na trase 200, 
respek� ve 600 metrů. Dě�  se na 
akci nakonec sešlo 37, pro každé 
z nich bylo připraveno drobné 
ocenění za účast a medaile pro ty 
nejlepší. V příš� m roce pořadatel 
počítá s rozšířením dětských kate-
gorií a přilákáním většího počtu 
dě� . S dětmi dorazí rodiče a ty 
samotné možná zláká vyrazit na 

vrchol v rámci hlavního závodu.
A jak dopadl hlavní závod? Ženy 

(24 účastnic): 1. místo Vetchá 
Adéla (AK Iscarex Česká Třebová), 
2. místo Mrázková Linda (Děčín), 
3. místo Barnetová Denisa (KUS 
Jablonné nad Orlicí). Muži (58 
účastníků): 1. místo Volák Ondřej 
(Salomon), 2. místo Kopáč Jiří (TJ 
Dukla Praha), 3. Ježek Přemysl (AC 
Slovan Liberec).

Hned po vyhlášení vítězů všech 
jedenác�  kategorií připravil pořa-

datel, Běžecký kroužek Varnsdorf 
pod vedením Karla Valenty, boha-
tou tombolu. Tím se z výhry moh-
lo těšit daleko více sportovců než 
jen �  nejlepší z pódiových umís-
tění. Celkově hodno�  pořadatel, 
i podle ohlasů účastníků, závod 
jako povedený a děkuje za pod-
poru městu Varnsdorf i obětavým 
dobrovolníkům. A co vy, půjdete 
zkusit trasu závodu v příš� m roč-
níku?                                   Karel Valenta, 

                       Běžecký kroužek Varnsdorf
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